
Generalforsamling 4, marts 2023 

Ottestrup Forsamlingshus 

 

Dagsorden ifølge vedtægterne: 

1. Valg af dirigent 
2. Beretning fra formanden om foreningens virksomhed i det forløbne år 
3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab 
4. Fastsættelse af kontingent 
5. Indkomne forslag 
6. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
7. Valg af revisorer og revisorsuppleant 
8. Eventuelt 

Ad. Punkt 1 
Formanden Niels Grøndahl byder velkommen. 
Valg af dirigent: Bestyrelsen foreslår Jørgen Arendt, som vælges enstemmigt. Jørgen Arendt takker 
for valget og konstaterer, at generalforsamlingen er lovlig indvarslet og dermed beslutningsdygtig. 
Valg af stemmetællere: Christian Jepsen, Jørgen Grimbühler, Katja Plæhn 
Valg af referent: Marianne Johansen 
På generalforsamlingen er der 65 stemmeberettige medlemmer. 

Ad. punkt 2 
Niels Grøndahl indleder generalforsamlingen - ingen mindeord - så vidt vides.  

Uddeling af elitediplom til Marianne Andersen for hoppen Savana Tisted. 

Uddeling af dækken, gave og blomster til ranglistevindere nr. 1 Stine Damkær og nr. 2 Ida Dreyer 
Jacobsen  

En generalforsamling er foreningens øverste myndighed. Dette er en beretning over bestyrelsens 
status over det forgangne år. Dansk Oldenborg Avl har haft et godt år. På trods af Corona, krigen i 
Europa og de stigende priser, så har foreningen alligevel formået at øge antallet af medlemmer og 
skabe et godt driftsregnskab. De forskellige aktiviteter/arrangementer blev gennemgået. 
Beretningen blev afsluttet med en tak til sponsorer, medhjælpere, værter ved arrangementer, 
dommere og officials ved de forskellige arrangementer. Tak til den siddende bestyrelse for et godt 
samarbejde - frivillig arbejdskraft er i dag en mangelvare - tak fordi I vælger at bruge så mange 
timer på Dansk Oldenborg Avl. 

En fyldestgørende og grundig beretning - var dirigentens kommentar. 

Susanne Lund: Medlemsmøderne var efterspurgt - ærgerligt at de blev aflyst. Ønske om og 
opfordring til at afholde medlemsmøder i alle 3 landsdele.  

Beretningen blev godkendt. 

 



Ad. punkt 3 
Alle medlemmer har fået udleveret en kopi af regnskabet. Kasseren gennemgik regnskabet, der 
viser et samlet overskud på 17.911,00 kr. pr. 31.12.2022. 

Max Månsson: Mange udgifter til kørselsgodtgørelse - der køres mange kilometer. 

Christian Jepsen: Tilmeldingsgebyr til hingstekåring - dette blev forklaret.   

Lene Snecker: Spørgsmål til regnskabet - dette blev forklaret. 

Regnskabet blev godkendt.  

Ad. punkt 4 
Bestyrelsen foreslår uændret kontingent - vedtages. 

Max Månsson: Brug nogen af foreningens midler på medlemmerne, så man fornemmer, at man får 
noget for sin kontingent. 

Niels Grimbühler: Kunne man lave et rytterkontingent? 

Isabella Kristensen: Aktivitetsudvalg Sjælland - Kunne man lave et fast beløb til 
aktivitetsudvalgene? - Pengekassen er åben for gode ideer. 

Ad. punkt 5 
Der er ikke indkommet forslag. 

Ad. punkt 6                                                                                                                                       
Valg til bestyrelsen: 

De 4 opstillede kandidater præsenterede sig. 

 Søren Solgaard Nielsen - modtager genvalg - valgt med 52 stemmer 
 Camilla Holmgaard Christensen - modtager genvalg - valgt med 36 stemmer 
 Holger Jessen - modtager genvalg - valgt med 35 stemmer 
 Marianne Andersen - 27 stemmer 

Valg af suppleanter: 

 Marianne Andersen - valgt med 39 stemmer 
 Marie Louise Solgaard Nielsen - 26 stemmer 

Ad. punkt 7 

 Henrik Graversen og Erling Aabenhuus vælges til revisorer 
 Christian Jepsen vælges til revisor-suppleant 

 

 

 



Ad. punkt 8 
Dorthe Solgaard: Godt med sociale aktiviteter. Det er derfor vi er i foreningen.                         
Kirsten Christiansen: Samarbejde mellem de 3 aktivitetsudvalg, repræsentant fra bestyrelsen og 
måske racerepræsentanten.                                                                                                            
Susanne Lund: Ved eliteskuet troede de at deres hest skulle fotograferes. Stor skuffelse.            
Erling Aabenhuus: Få fat i en fotograf til at tage billeder ved foreningens arrangementer. Derudover 
vær opmærksom på det med hoppeafstamningerne. EU-forordningen kontra DOA’s kåringsregler.  

Keld Anholm: Hvorfor brændemærker vi ikke i Danmark. De gør det stadig i Tyskland. Vi retter os 
for meget efter EU reglerne 

Katja Plæhn: Støtter forslaget fra formanden vedr. kontingent-ordning. Kan den arbejdes videre 
med? 

Niels Grimbühler: Røngentstatus 1, 2 og 3. Kan forstå det er slettet.  

Jeanne Grønbæk: Hvordan går det med de grønne stambøger?                                                        
Camilla H. Christensen: Stambøgerne er afskaffet. Disse blev afskaffet, da alle medlemmer har 
adgang til hestedata. 

Åge Jensen: Har svært ved at finde rundt på hjemmesiden?                                                      
Camilla H. Christensen: Hjemmesiden er mere PC-venlig end den er mobil-venlig. Vil gerne være 
Åge Jensen behjælpelig. 

Jeanne Grønbæk: Mangler bestyrelsesmøde-referaterne. Der er ikke nye referater siden 2021. 

Jens Rosengren: Arrangementer på Stutteri Ask kunne være en mulighed. 

Jeanne Grønbæk: Ønsker at hingstekåring og generalforsamling ”lægges sammen”.  

Niels Grimbühler: Kunne championater og kåringer laves i et samarbejde med andre avlsretninger? 

Lillian Laustsen: Kan vi få indkaldelse til generalforsamling på mail?                                       
Wenche Hansen: Dette gøres i 2024 

Susanne Hansen: Skal avlsmålet ændres - vi laver større og større heste? 

Marianne Andersen: Hoppekåring i Arden var en fredag kl. 9.00. Kunne det placeres senere på 
dagen? 

Tanja Palmer: Har bestyrelsen overvejet andre steder at afholde materialprøve?                          
Niels Grøndahl: Det er der ikke indgået aftale om endnu.  

Dirigenten takker for god ro og orden - vi har været langt omkring. Tak for i dag. Herefter er 
generalforsamling afsluttet. 

Formanden takker for fremmødet og en god og livlig debat. Erkendtlighed til dirigenten. 

Referatet er godkendt af dirigenten - Jørgen Arendt (04.03.2023) 

  


